
Reactie M.L.H. van Duren inzake niet openen jacht konijn en haas 

 

Geachte minister,  

Met verbazing heb ik kennis genomen van uw voornemen om de jacht op het konijn in geheel 

Nederland en de jacht op het haas in een drietal provincies niet te openen voor komend seizoen. Ik 

ben van mening dat een jachthouder in Nederland prima zelf kan bepalen of hij/zij kan oogsten van 

de lokale wildstand of niet. Sterker nog, de jachthouder heeft de wettelijke plicht om voor een 

redelijke wildstand te zorgen.  

Middels deze zienswijze licht ik u graag toe hoe ik naar jacht en wildbeheer kijk en op welke wijze ik 

invulling geven aan mijn jachthouderschap.  

Mijn naam is Martijn van Duren, 44 jaar jong en jachthouder sinds 2005. Ik bejaag samen met mijn 

schoonvader een klein maar mooi jachtveld in de Bommelerwaard. Mijn schoonvader is een gestopte 

melkveehouder en heeft al vanaf 1975 de jachtrechten op een deel van veld. Vanaf 2010 omvat ons 

jachtveld zo’n 125 ha. We huren het jachtrecht van een beperkt aantal particuliere grondeigenaren 

(veelal melkveehouders), Staatsbosbeheer en Waterschap Rivierenland. Het veld bestaat 

hoofdzakelijk uit grasland, een griend en een stukje bos.  

In tegenstelling tot het beeld van de onderzoekers van WEnR hebben wij de afgelopen jaren de 

hazenstand flink zien toenemen. Ik zie als belangrijkste oorzaak hiervan het droge voorjaar van de 

afgelopen jaren waardoor de jonge haasjes in een droog milieu werden geboren i.c.m. het verlaat 

maaien van de eerste snede gras pas medio mei. In mijn veld heeft dat de afgelopen jaren ook nog 

eens gespreid over een periode van meerdere weken. Hierdoor hadden de jonge haas voortdurend 

dekking in de verschillende delen van het veld. Afgelopen week sprak ik nog één van “mijn” 

melkveehouders en hij gaf aan dat hij in jaren niet zoveel haas had gezien als nu. 

Als jachthouder probeer ik een steentje bij te dragen aan de lokale biodiversiteit. Ik heb in de kleine 

griend wildmengsel en kruidenrijk gras gezaaid om zodoende rust en voedsel voor het haas en ree 

beschikbaar te krijgen en te houden. Daar profiteren naast het wild ook vele zangvogels en insecten 

van. Verder bejaag ik regelmatig predatoren zoals de kraai en vos. Daarbij is het geenszins het doel 

om de stand van deze soorten te minimaliseren maar wel tracht ik predatie van jonge dieren en 

weidevogels te beperken. De druk op de weidevogels is aanzienlijk en er wordt volop geïnvesteerd  

om uitsterven van weidevogels zoals de grutto te voorkomen. Het beschermen van weidevogels 

vraagt ook om beheer van predatoren. Daarin kan de jager een bescheiden rol spelen.   

Al meer dan 15 jaar beheer ik mijn jachtveld. Daarbij wordt er jaarlijks geteld en houd ik het afschot 

bij. Het frustreert mij enorm dat de beschikbare telgegevens voor de wildsoorten nu zonder pardon 

terzijde worden geschoven omdat deze gegevens niet gevalideerd zijn door het CBS.  

Om die aantallen in kaart te brengen gebruiken we gevalideerde telprotocollen van SOVON waarbij 

de aantallen haas en konijn als “bijvangst” worden genoteerd zonder dat dit het doel is van de 

telling. Op basis van die gegevens wordt dan door WEnR bepaald dat het slecht gaat met het haas en 

het konijn. De jager kan immers niet tellen en wil in het jachtseizoen alleen maar knallen, zo denkt 

menigeen. De telgegevens die ik daarentegen aanlever over de aantallen ganzen en reewild worden 

wel degelijk gebruikt bij het opstellen van de faunabeheerplannen door de faunabeheereenheid 

(FBE) en provincie.  

  



Ik juich het van harte toe dat u met partijen in gesprek wil gaan om te komen tot goede 

telprotocollen die door alle betrokken partijen op waarde worden geschat. In het hele land zit 

ontzettend veel kennis en ervaring als het gaat over inheemse soorten als het haas en het konijn. 

Benut alstublieft deze lokale deskundigheid en betrokkenheid bij het buitengebied.  

Het niet openen van de jacht op het konijn en het haas in een aantal provincies voelt voor mij als een 

motie van wantrouwen, in de politiek een bekend fenomeen. Ik zet mij al jaren met veel passie en 

energie in om bij te dragen aan de lokale biodiversiteit en ik probeer in samenspraak met de boeren 

om mij heen een stukje Bommelerwaard te beheren en een klein beetje mooier te maken. In de 

wintermaanden oogsten we uit de vrije natuur wild waar we het hele jaar voor hebben gezorgd. Daar 

haal ik veel ontspanning en voldoening uit. In de volksmond noemen we dit jagen.  

Ik heb een serieuze opleiding gedaan om mijn jachtakte te behalen en ik ben het jaar rond betrokken 

bij mijn veld. Ik sta open voor het verbeteren en valideren van tellingen vanuit passie en 

betrokkenheid bij het buitengebied. Ik handel naar eer en geweten en met de beste intenties. Geef 

mij dan ook het vertrouwen om te doen wat ik nodig acht. Het niet openen van de jacht op konijn en 

haas geeft helaas geen blijk van vertrouwen en voelt als een klap in mijn gezicht….  

 

Met vriendelijke groet, 

 

Martijn van Duren 


